
 

 

 

14. december 2023 

CI 

 

carinaingemann@sam.sdu.dk 

T    +4565504481 

 

 

 

 

 

Syddansk Universitet 

Campusvej 55  

5230 Odense M 

T +45 6550 1000  

www.sdu.dk 

 

 

Mastersekretariatet 
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Punkter til drøftelser: 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden (PVF) 

- Bilag 1a: Dagsorden den 14. december 2023 

- Godkendt uden bemærkninger  

 

2. Godkendelse af referat fra møde den 31. oktober 2023 
(PVF) 

- Bilag 2a: Studienævnsmøde den 31. oktober 2023 – Referat 

- Godkendt uden bemærkninger  

 

3. Meddelelser - mundtlige (PVF) 

Referat 

Emne  Ordinært møde i Studienævnet for Efter- og videreuddannelse på 

samfunds- og sundhedsvidenskab  

 

Dato og tidspunkt  14. december 2023 kl. 11.00-14.00 

Sted  Campus Odense, mødelokale M v/institut for statskundskab  

Til stede  Per Vagn Freytag (PVF), Eva Draborg (EUD), Lars Meldgaard (LM) 

(Online), Mads Bøge Kristiansen (MB), suppleant Jesper Raalskov 

(RL) og Eva Riis (ER) 

 

Annette Schmidt og Jan Guldager deltog ved punkt 9.  

 

Administrationen:  Britta Løck Worm (BLW), Carina Ingemann Ni-

elsen (CIN) og Lone Christensen (LOCH) 

 

 

Afbud fra  Kira Vrist Rønn (KVR), Anne Sofie Oxholm (ASO), Marianne Har-

boe Frederiksen (MHF), Jacob Lyngsie (JL) 

  

Mødeleder Studienævnsformand, Per Vagn Freytag (PVF) 

 



 

 Side 2 

HD-fællesudvalg den 9. november 2023 v/LM  

Der er pr. 1. januar 2024 valgt ny formand for HD-fællesudvalg. Det bliver Carsten 
Scheibye fra CBS, og Jesper Raalskov er valgt som næstformand. 

Sekretariatsfunktionen overgår samtidig fra SDU til CBS. 

HDFU er fortsat - som også nævnt på tidligere møde, i dialog med styrelsen vedrø-
rende nogle ændringsforslag til HD-bekendtgørelsen.  

 

 

Status på valg v/LOCH 

Valg på SDU udskrives til afholdelse den 22.-23. november 2023 med frist for kandidat-

opstilling den 7. november. EUD har talt med en studerende fra masteruddannelsen i 

kvalitet og ledelse, som ønsker at stille op til valg.  

Den studerende er blevet orienteret om valget mm. Dog skrev den studerende, at hun 

alligevel ikke kunne stille op til valg. Derfor vælges ikke nogen studerende ind i studie-

nævnet i denne omgang. 

 

 

Nyt fra studieledere  

 

Optagelsestallene på de respektive uddannelser drøftes.  

 

MB orienterede om at vinteroptaget ser rigtig godt ud på FMOL. 93 studerende har søgt 

om optagelse. Desuden orienterede Mads om et igangværende arbejde i forhold til at 

kunne udbyde sommerfag på FMOL fra august måned. Der arbejdes videre med struk-

turen og afviklingen af sommerfagene.  

 

ER orienterede om at 5 har søgt om optag på MPI, hvoraf 2 studerende har søgt en-

keltfag.  

IVL har været i gang med en porteføljebetragtning på MBA, MPI og MMT og har i den 

sammenhæng gennemført en analyse af området. Resultaterne af analysen vil den 19. 

december 2023 blive drøftet med instituttet, fakultetsledelsen og dekan Peter Møl-

gaard.  

 

JR oplever at de studerende gerne vil have fag i forlængelse af hinanden og ikke side-

løbende. Dette kan dog være forbundet med nogle udfordringer fx i forhold til skema- 

og eksamensplanlægning. 

 

Generelt drøftede studienævnet, hvordan strukturen for undervisningen og afviklingen 

af eksamener skal være på henholdsvis HD- og masteruddannelserne. Spørgsmål så-

som, hvad er det vi udbyder, samlæsning og pædagogiske overvejelser blev drøftet.  

 

 



 

 Side 3 

First Agenda udfases fra 1. januar 2024 v/CI 

 

Fra 1. januar 2024 stopper SDU med at anvende First Agenda til afvikling af møder. 

Som afløser for First Agenda, er det besluttet at anvende Microsoft Teams og Microsoft 

OneNote til mødehåndtering.  

Mødedokumenter fra tidligere bliver hentet ud af First Agenda og gemmes, så det sta-

dig er muligt at tilgå dokumenterne.  

Studienævnsmedlemmerne orienteres om, at de inden næste studienævnsmøde vil få 

tilsendt en invitation til deres mail til et nyt Teams-site. Her vil møderne foregå frem-

over. 

- Bilag 3a:Overgang fra First Agenda til Teams med OneNote 

 

 

Nyt om Optagelsen v/BLW  

 

Dette punkt flyttes til studieledermødet den 14. december 2023.  

 

 

Slagelse v/BLW  

 

Dette punkt flyttes til studieledermødet den 14. december 2023. 

 

 

 

Optagelsestal v/PVF 

 

PVF gav en status på antal ansøgere til foråret 2024.   

 

 

 

Finansforbundets kompetencefond v/JR&PVF  

 

Der er baggrund af et online møde har Finansforbundet fremsendt et kontrakts udkast 

for det fremtidige samarbejde og udbud af fag.  

  

Orientering om nyt institut DBS v/PVF  

PVF orienterer om de nye institut for Erhverv og Bæredygtighed. Ingen yderligere be-

mærkninger til dette. 

 

Studienævnsmøde på nyt SUND i januar 2024  

Det aftales, at næste studienævnsmøde bliver afholdt på nyt SUND. Eva Draborg vil 

vise rundt. Vi mødes derfor kl. 09 til rundvisning og efterfølgende afholdelse studie-

nævnsmødet.  

 

 



 

 Side 4 

4. Meddelelser skriftlige v/PVF  

 

Status på udvikling af masteruddannelsen i it v/BLW 

- Bilag 4a: Status master i it 2023 

 

Dette punkt rykkes til næste studienævnsmøde. 

 

 

HD-udvalgsmøde den 3. november 2023 v/JR  

- Bilag 4b: Referat - HD-udvalgsmøde den 03.11.2023 

- Ingen bemærkninger hertil  

 

 

 
5. Delpolitik 8 – Overgang til job og karriere v/PVF 

- Bilag 5a: Delpolitik, overgang til job og karriere 

- Bilag 5b: Tidligere behandling af delpolitik 8 - Overgang til job og karriere 

 

Delpolitik 8 – overgang til job og karriere bliver behandlet. Der drøftes, hvordan der ar-

bejdes med kvalitetsmålet på HD- og mastersekretariatet.  

EVU-studerende er allerede i arbejde. 

 

Konklusion: Ingen yderligere kommentarer til delpolitik 8.  

 

 

6. AI – Spørgeskema til udfyldelse v/PVF  

 

Generativ AI er allerede begyndt at præge både undervisning og eksamen. Tilbage i 

september blev der offentliggjort fælles regler om brugen af generativ AI på SDU.  

Senest den 12. januar 2024 skal studienævnet give deres feedback og input til den ek-

sisterende vejledning, som foreligger på generativ AI. Vi påbegyndte besvarelsen på 

studienævnsmødet, men vi blev ikke færdige. Per, Lone og Carina mødes den 18. de-

cember 2023 for at færdiggøre spørgeskemaet og efterfølgende vil spørgeskemaet 

kommer til høring i studienævnet. 

 

- Bilag 6a: Link til spørgeskema AI 

- Bilag 6b: Anmodning om feedback til det eksisterende regelsæt vedrø-

rende brugen af generativ AI i undervisning og eksamen 

 

 

7. Evaluering – EVU v/PVF 

 
- Bilag 7a: Evaluering_EVU_pilot2023 

 

Punktet blev drøftet. 



 

 Side 5 

EUD bemærkede, at der kan være udfordringer ved spørgsmålene til undervisernes ni-

veau, hvor svar meget nemt kan blive meget personlige. Det nye undervisningsevalue-

ringsskema blev drøftet og skemaet vil blive afprøvet i forårssemestret i et pilotprojekt.  

 

 
8. Pædagogik – EVU v/PVF 

Der drøftes, hvordan nye undervisere bedst muligt bliver klædt på til at undervise på 

EVU-området.  

I den forbindelse lægges der op til en drøftelse af behovet for et særligt pædagogisk 

forløb for nye interne og eksterne undervisere på EVU-området. Der var delte holdnin-

ger og meninger til dette.  

 

Konklusion: Den pædagogiske dag for nye interne og eksterne undervisere skal drøf-

tes yderligere i det nye år. Her skal rammen og strukturen for dagen fastsættes.  

Der er et ønske om, at studielederne udarbejder materialet, som nye interne og eks-

terne undervisere skal ’undervises’ i. Det er ligeledes planen, at Per Vagn Freytag og 

Jesper Raalskov vil medvirke de første gange.   

 

 
9. Ny strategi på SAMF v/Jan Guldager & Annette Schmidt  

 

Jan Guldager og Annette Schmidt var inviteret til at deltage i mødet for at drøfte og 

kigge ned i den nye strategi for SAMF.  

 

- Bilag 9a: Ny strategi på SAMF 

- Bilag 9b: 3x3short.presentation.strategyBSS. 

- Bilag 9c: Strategi 2023- 2028 kort præsentation DK 

 

Jan Guldager og Annette Schmidt præsenterede den nye strategi for SAMF med ud-

gangspunkt i de til punktet udsendte bilag. 

 

Udkast til ny delstrategi for livslang læring forventes klar medio/ultimo januar.  

PVF stillede spørgsmål til hvordan studienævnet kan blive inddraget for at få en god 

proces. Jan Guldager bemærkede, at det vil være oplagt med en høring. 

 

10. Afgørelser til orientering – MASTER 12. i alt v/PVF 

 

FMOL - 8 stk.  

1 stk. Merit – Imødekommet  

3 stk. Ansøgning om studietidsforlængelse – Imødekommet  

4 stk. Disp. til at gå op i gruppe til mundtlig eksamen til masterprojektet – Imødekom-

met 

 

MBA - 1 stk.  

1 stk. Disp. til at gå til reeksamen grundet sygdom – Imødekommet  



 

 Side 6 

 

MICS - 1 stk. 

1 stk. Særlige eksamensvilkår. Disp. til at gå til eksamen individuelt fremfor i en gruppe 

– Imødekommet  

 

MIT - 1 stk.  

1 stk. Disp. til at gå til reeksamen – Imødekommet   

 

MPI - 1 stk.  

1 stk. Ansøgning om studietidsforlængelse – Imødekommet  

 

 

 
11. Afgørelser til orientering – HD 16. i alt v/PVF 

 

Se sager under: https://saga.sdu.dk/studyboard/5/meetings 

 

HD1 – 3 stk. 

1 stk. godkendelse af afholdelse af eksamen i udlandet -Færøerne 

1 stk. merit for Dataanalyse pba. fag fra cand.scient. – imødekommet 

1 stk. merit for Organisation pba. fag fra Handelsøkonomuddannelse- imødekommet 

 

HDO - 2 stk.  

1 stk. merit for fag pba.  fag fra HDFR på CBS – delvis imødekommet 

1 stk. forhåndsgodkendelse af valgfag pba. fag fra Diplomlederuddannelse – imøde-

kommet 

 

HDR – 11 stk. 

1 stk. dispensation til særlige prøvevilkår – AFSLAG 

6 stk. dispensation deltagelse i reeksamen i Videregående skatteret -imødekommet 

1 stk. merit for Skatteret pba. cand.jur. – imødekommet 

1 stk. merit for Eksternt regnskab og Økonomistyring pba. HA-fag – imødekommet 

1 stk. dispensation Praktisk seminar alene og sideløbende med Afgangsprojekt- imøde-

kommet 

1 stk. godkendelse af afholdelse af eksamen i udlandet - Grønland 

 

 

 

12. Eventuelt  

 

Næste studienævnsmøde bliver afholdt på Nyt SUND den 22. januar 2024. Vi mødes 

kl. 09.00, hvor Eva Draborg viser rundt. Efterfølgende afholdes årets første møde fra 

10.00-12.30.  

 

 

https://saga.sdu.dk/studyboard/5/meetings


 

 Side 7 

På formandens Per Vagn Freytag’s vegne/   
 
 
Carina Ingemann og Lone Christensen, referenter  

 


